

Follow-up Request

This is in response to the following question from MP Gord Johns at the Standing Committee on Government Operations and Estimates (OGGO) on May 31, 2023: *I worked with your colleague, Minister Qualtrough, to create the first ever disability management degree program. I worked with Pacific Coast University for Workplace Health Sciences in my riding. They are working with partners around the world. I want to know that you're going to ensure continuing that program after 2024 and if you're going to apply it to the whole of government.*

English Response:

The Sectoral Workforce Solutions Program (SWSP) is funding a project led by the National Institute of Disability Management and Research (NIDMAR) to increase job opportunities for persons with disabilities and those in the Disability Management field through education, professional certification in Disability Management, and introduction and improvement of Return-to-Work programs. This includes training offered through the Pacific Coast University for Workplace Health Sciences. This project initially funded through the SWSP's predecessor program (the Sectoral Initiatives Program) is receiving \$2.6M in funding and will run from December 2021 to July 2024.

With more than 80% of all mental and physical health impairments occurring during someone's working life, this project will improve policies and practices within participating workplaces across Canada to not only better accommodate their own employees but reduce disability stigma and support increased hiring of persons with disabilities from the outside. The project's objectives include:

- Assess and improve Disability Management practices by using certified Disability Management auditors and program assessment protocol;
- Increase the number of Disability Management professionals by providing scholarships to students and continuing education modules; and
- Increase the number of Certified Disability Management Professionals by covering the cost of professionalization designation.

The SWSP is a contributions programs that helps key sectors of the economy implement solutions to address their current and emerging workforce needs. The Program is currently oversubscribed and there are no plans to launch a call for proposals at this time.

Programme de solutions pour la main-d'œuvre sectorielle
Direction générale des compétences et de l'emploi
Soumis: le 21 juin 2023

Réponse française :

Le Programme de solutions pour la main-d'œuvre sectorielle (PSMS) finance un projet dirigé par le National Institute of Disability Management and Research (NIDMAR) visant à accroître les possibilités d'emploi pour les personnes handicapées et celles dans le domaine de la gestion du handicap grâce à l'éducation, à la certification professionnelle en gestion du handicap et à l'introduction et à l'amélioration des programmes de retour au travail. Ce projet comprend des formations offertes par la Pacific Coast University for Workplace Health Sciences. Le projet initialement financé par l'entremise du programme prédécesseur du PSMS (le Programme d'appui aux initiatives sectorielles) reçoit un financement de 2,6 millions de dollars et se déroulera de décembre 2021 à juillet 2024.

Étant donné que plus de 80% de tous les problèmes de santé mentale et physique surviennent au cours de la vie professionnelle d'une personne, ce projet améliorera les politiques et les pratiques dans les milieux de travail participants partout au Canada afin non seulement de mieux accommoder leurs propres employés, mais aussi de réduire la stigmatisation des personnes handicapées et de soutenir l'embauche accrue de personnes handicapées de l'extérieur. Les objectifs du projet inclus :

- Évaluer et améliorer les pratiques de gestion du handicap en utilisant des vérificateurs certifiés de gestion du handicap et le protocole d'évaluation du programme;
- Augmenter le nombre de professionnels de la gestion du handicap en offrant des bourses aux étudiants et des modules de formation continue; et
- Augmenter le nombre de professionnels certifiés en gestion du handicap en couvrant le coût du titre de professionnalisation.

Le PSMS est un programme de contributions qui aide les secteurs clés de l'économie à mettre en œuvre des solutions pour répondre à leurs besoins actuels et émergents en matière de main-d'œuvre. Le Programme est actuellement sursouscrit et il n'est pas prévu de lancer un appel de propositions pour le moment.